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Aika  2.3.2017 klo 10 - 12 
 
Paikka  Rakennusvirasto 
  Elimäenkatu 5 
  kokoushuone Rakvaario, 1. krs,  
 
 
Osallistujat  Pekka Sauri, Apulaiskaupunginjohtaja, pj. 
  Annukka Eriksson, Kiinteistövirasto 
  Seidi Kivisyrjä, Asuntotuotantotoimisto 
  Pörrö Sahlberg, Yleisten töiden lautakunta 
  Martin Bunders, Kaupunkisuunnitteluvirasto 
  Reija Lampinen, Sosiaali- ja terveysvirasto 
  Marion Ticklen, Liikuntavirasto 

Ritva Rautio, Vanhusneuvosto 
Anne Salli-Suomalainen, Opetusvirasto 

  Ville Vastamäki, Kaupunginkanslia 
  Teija Visa, Helsingin seudun liikenne – kuntayhtymä 
  Pirjo Tujula, Projektinjohtaja, esteettömyys, sihteeri 
   
 
. 
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1. Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi sen päätösvaltaiseksi. 
 

2. Osallistujat esittäytyivät. 
 

3. Edellisen kokouksen muistio 4/2016 hyväksyttiin seuraavalla muutoksella: 
korjataan, että Helsingin kaupungin liikennelaitos on käynnistänyt diplomityön Raitio-
liikenteen esteettömyyden kehittämisestä, ei Helsingin seudun liikenne. 

 
4. Esteettömyystyö 1.6.2017 eteenpäin 
- Pirjo Tujula esitteli asian 
- neuvottelukunta kävi asiasta keskustelua ja käydyn keskustelun jälkeen linjasi jatko-

toimenpiteet seuraavasti: 
o esteettömyystyössä on kysymys kaupungin tahtotilasta 
o neuvottelukunnan nykyiset työkalut (esteettömyyslinjaukset ja –mittaristo) ovat 

kokonaisuutena hyviä, neuvottelukunnan työkalut on tehtävä näkyviksi 
o sovittiin, että Pirjo Tujula lähettää nykyiset työkalut ja uudet esteettömyyteen liit-

tyvät toimenpide-ehdotukset Pekka Saurille, joka lähettää ne edelleen kaupun-
kiympäristön toimialajohtajalle Mikko Aholle. Tavoitteena on saada esteettö-
myyteen liittyvät toimenpide-ehdotukset osaksi uutta laadittavaa kaupungin 
strategiaa. 

o Esteettömyystyön tulee olla osa toimialojen normaalia toimintaa. 
o Asiaan palataan seuraavassa kokouksessa, koska esteettömyysasioiden neuvot-

telukunnan tulevaisuudesta ei ole vielä tehty päätöstä. 
 

5. Rakennusten esteettömyystarkastukset 
 
Helsingin kaupungin esteettömyyslinjauksissa edellytetään, että valmistumisvaiheessa 
olevan rakennuskohteen esteettömyyden toteutuminen on tarkasteltava erikseen. 
Hankkeeseen ryhtyneen velvollisuuksiin kuuluu huolehtia siitä, että toimivuus käytän-
nössä tarkistetaan asianmukaisesti esteettömyydestä vastaavan projektinjohtajan hy-
väksymällä tavalla. Selvityksen esteettömyyden toteutumisesta tulee olla valmiina en-
nen rakennusvalvonnan loppukatselmusta, jossa kohde tai sen osa hyväksytään käyt-
töön otettavaksi.  

  

Esteettömyys- ja toimivuustarkastelut liitetään osaksi kaupungissa tehtävää suunnitte-
lua, rakentamista ja ylläpitoa siten, että jokaiseen merkittävämpään uudisrakentamis- 
ja korjaushankkeeseen sisällytetään myös esteettömyyden käyttöönottokatselmus.  
 
Toistaiseksi Pirjo Tujula on ollut mukana kahdessa esteettömyystarkastuksessa. So-
vittiin, että Pirjo Tujula on asian suhteen yhteydessä kiinteistöviraston tilakeskuksen 
rakennuspäällikkö Jouko Snellmaniin. 
 

 
6. Koulutuspäivät hallintokunnille esteettömyydestä 

Syksyllä järjestetään erityisesti kaupunkiympäristön toimialalle suunnattu koulutuspäi-
vä, johon myös muiden toimialojen henkilökunta on tervetulleita osallistumaan. 
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Lisäksi toivottiin, että luottamushenkilöille järjestettäisiin oma tiedotustilaisuus esteet-
tömyystyöstä syksyllä 2017. 

 
7. Muut asiat 

- Raide-Jokerin vaunun suunnittelu on käynnissä ja sen esteettömyyskatselmoin-
tia suunnitellaan yhdessä Helsingin kaupungin liikennelaitoksen, Helsingin 
seudun liikenteen ja käyttäjien kanssa. Vaunusta on rakennettu Ouluun reaali-
kokoinen malli, johon käyttäjät voivat käydä tutustumassa ja ehdottaa paran-
nuksia. Sovittiin, että esteettömyyskatselmointi pyritään järjestämään kevään 
2017 aikana. 

 
 

- HKL:ssa on meneillään raitioliikenteen esteettömyyden edistämiseen tähtäävä 
diplomityö, joka tarkastelee erityisesti kynnyksetöntä esteettömyyttä, ei niin-
kään esteettömyyttä aistivammaisten kannalta. Siinä tullaan määrittelemään 
HKL:lle esteettömyyden mittaristo, joka osin perustuu HSL:n määrittelyihin, 
mutta mukana on HKL:n omia indikaattoreita. Diplomityöhön liittyen tullaan to-
teuttamaan kysely liikkumis- ja toimimisesteisille käyttäjille koskien raitioliiken-
teessä koettuja esteettömyyden ongelmia, joka toteutetaan neuvosto-
jen/järjestöjen kautta, erityisesti  Vammaisneuvoston ja Vanhusneuvoston 
kautta.  
 
Diplomityön tuloksia ja mittaristoa esitellään perjantaina 5.5. klo 9-11 HKL:n 
pääkonttorilla (Toinen linja 7, 4.krs lautakunnan huone) klo 9-11.  

  
8. Seuraava kokous on 11.5.2017 klo 10 – 12 rakennusvirastossa, Elimäenkatu 5. 


